
Zápis  

z jednání shromáždění delegátů představitelů SDH okresu Semily 

konaného dne 20.1.2009 v KC Golf Semily 

 

Jednání z pověření starosty zahájil a řídil br. Adametz ve 14:40 hodin.  Proběhla volba návrhové 

komise. Tato jednohlasně zvolena ve složení  bři. Louda, Tomeš a Šviha. 

Přivítal přítomné představitele SDH a hosty  Plk. ing.  Jiří Kovalský, ředitel HZS LK, ÚO Semily a Mjr. Bc. 

Pavel Viták, vedoucí oddělení IZS a služeb HZS LK, ÚO Semily.  Dále byla přítomna ing. Jiřina Brychcí, 

starostka OSH Jablonec nad Nisou, starosta KSH Liberec br. Milan Navrátil, a p. Břetislav Holšán, 

ředitel pobočky HVP a.s. v Jičíně.  Dále přivítal přítomné starosty obcí a měst ze Semilska a omluvil 

pro pracovní zaneprázdněnost pozvané hosty z LK, oddělení krizového řízení kanceláře hejtmana. 

Chvílí ticha byla uctěna památka hasičů zesnulých v uplynulém roce. 

Dále byli přítomní seznámeni s programem jednání: 

1) Zpráva o činnosti 

2) Výsledky hospodaření 

3) Zpráva KRR 

4) Plán práce na rok 2009 

5) Rozpočet na rok 2009  

6) Diskuse 

7) Schválení usnesení 

8) Závěr 

Zapisovatelem jednání určen br. Jiřička. 

O programu hlasováno – jednohlasně schválen. 

Ad 1)  Starosta přednesl  zprávu o činnosti OSH za rok 2008. Zmínil nákup nového automobilu, 

pořádání soutěží, dobrou reprezentaci našich družstev ve vyšších kolech soutěží a práci s dětmi.  

V otázce financí hovořil o přerozdělování prostředků z MŠMT do sborů, krajských grantech, Fondu 

požární ochrany a dalších finančních zdrojích jak pro okres, tak i pro sbory. Represní část zprávy se 

věnovala činnosti našich členů v zásahových jednotkách, jejich nasazování na řešení mimořádných 

událostí a proběhlá školení. Hovořil také o činnosti VV OSH a o odborných radách. V závěru 

poděkoval všem za spolupráci a popřál úspěchy a zdraví v novém roce. 



Ad2) Starosta dále v hrubých rysech přiblížil hospodaření OSH v roce 2008. S tímto hospodařením byli 

přítomní seznámeni předem, kdy informace byly součástí pozvánky na dnešní jednání.  Hospodaření 

roku 2008 bylo ztrátové z důvodu nákupu nového automobilu. Pokud by se nákup nezohlednil, byl by 

zisk v roce 2008 ve výši 149.353,58 Kč. I tak vyslovena s hospodařením v roce 2008 spokojenost. 

Ad 3) Br. Malik přednesl zprávu Kontrolní a revizní  rady. Rada dohlížela na plnění usnesení v roce 

2008 a na hospodaření s finančními i hmotnými prostředky. Nebylo shledáno žádných závad. 

Ad 4) S návrhem Plánu práce na rok 2009 přítomné seznámil br. Koželuh. Plán neobsahuje žádné 

vyjimečné body, v roce 2009 je snaha o udržení stávajících aktivit s důrazem na kvalitu (soutěže, 

školení atp.) 

Ad 5) S návrhem rozpočtu na rok 2009 seznámil přítomné br. starosta Miksánek.  Návrh rozpočtu byl 

rozeslán spolu s pozvánkou na toto jednání, takže s ním byli všichni seznámeni předem. Rozpočet je 

připraven jako vyrovnaný. Protože ale není známa výše přiznaných dotací, bude OSH hospodařit 

v rozpočtovém provizoriu a finální podobu rozpočtu odsouhlasí VV OSH Semily na základě zmocnění 

z tohoto jednání.    Zde také br. starosta  navrhl pověřit VV OSH Semily možností zvýšit odvody 

členských příspěvků na OSH o 20,- Kč na člena za rok v případě, že se nepodaří získat dotaci na chod 

resp. plat pracovníka kanceláře OSH. Toto by se týkalo odvodů za rok 2010 a to v případě, že by se 

situace nevyjasnila do konce června 2009. 

Ad 6) 

Br. Miksánek předal  ČU OSH Semily br. Milanu Navrátilovi za zajišťování finančních prostředků pro 

život sdružení v Libereckém kraji. 

Ing. Kovalský seznámil s novinkami ze strany HZS. Do okresu směřují dvě cisterny z HZS. Půjde o Tatru 

pro JSDH Rokytnice nad Jizerou a Liaz pro JSDH Roztoky u Jilemnice. Do konce února 2009 by měly 

JPO V obdržet slíbené zásahové komplety a obuv. Materiál by měl být dovezen přímo do obcí. 

Bc. Viták seznámil přítomné se statistikou na okrese Semily. V roce 2008 bylo řešeno 646 událostí, 

z toho 127 požárů, 237 dopravních nehod, 165 technických pomocí a dále živelné pohromy,úniky 

nebezpečných látek a 30x vyjely jednotky k planému poplachu.   Dobrovolné jednotky zasahovaly ve 

210 případech.    Upozornil na změny v účtování dotací na akceschopnost jednotek a odbornou 

přípravu. Uzávěrka prvního kola  je 5.dubna a další pak 5.září.    Dále podal informace o Fondu 

požární ochrany LK. Uzávěrka žádostí bude opět 28.2.2009. Ve fondu by mělo být 15.000.000,- Kč.  

Připomenul  nutnost včasného vyúčtování do 30. dní po ukončení realizace.   Dále připomenul 

minimální školení členů jednotek v trvání 40 hodin a odbornou způsobilost velitelů a strojníků.    

26.3.2009 proběhnou velitelské dny po stanicích. Nutnost se dva týdny předem přihlásit.   Cyklické 

školení pro velitele a strojníky proběhne na podzim – termín ještě není určen – v ÚHŠ Bílé Poličany. 

Sestra Brychcí ocenila spolupráci mezi našimi okresy, doporučila součinnost jednotek v souvislosti 

s nových poplachovým plánem a také součinnost v práci s mládeží. 

Br. Navrátil informoval o krajských grantech. Letos by mělo být opět 1.250.000,- Kč. I podpora soutěž 

by měla být ve stejné výši jako loni. Probíhají jednání s novým vedením kraje.   Prostředky z Fondu 

požární ochrany by letos měly být prioritně na dovybavení jednotek, ne na stavby. 



Br. Burket informoval o činnosti rady velitelů na úrovni kraje i URV v Praze. Je možné získat po splnění 

podmínek odznak odbornosti Hasič I., II.a III. Připravuje se Hasičská olympiáda v Ostravě a jsou 

potřeba dobrovolníci. 

Br. Měčíř – dotaz na prevenci – je zanedbávána.   Bohužel zástupci HZS již v tuto dobu nebyli jednání 

přítomni. 

Br. Miksánek připomenul důležitost letošního roku. Nepodcenit přípravu voleb do vedení sborů, 

okrsků, okresu.    Dále je třeba sjednotit kalendář akcí, aby se pokud možno nekryly a sbory se mohly 

vzájemně navštěvovat.   Dále apeloval na včasné vyúčtování grantů. Pokud se zpozdí byt o den, ztrácí 

se možnost proplacení. 

Br. Tomeš připomenul možnost zvýšení členských příspěvků. 

Zástupce Chuchelny na to reagoval  negativně s tím, že s tím nebudou řadoví členové souhlasit 

v době krize. 

Br. Jiřička zdůraznil potřebu hledání finančních zdrojů jinde. Jsme silné sdružení a svoji pozici bychom 

měli zdůrazňovat. 

Ad7)  Následně bylo přečteno br. Tomešem usnesení z tohoto jednání. O tomto hlasováno.  Jeden 

hlas proti, jeden se zdržel, ostatní byli pro. Usnesení tak bylo přijato. 

 

Ad 8)  Jednání ukončil br. Adametz v 16:45 hodin 

 

 

 

 

 

 


